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Summary

The Earth is experiencing significant climate changes due to industrial development
and excessive use of fossil fuels. As a result, countries are compelled to gradually move away
from fossil fuels and implement renewable energies, and Algeria is also involved in this
transition. Gas consumption in Algeria is rapidly increasing, and the limited reserves can no
longer sustain the current consumption pattern. To address this issue, we propose an energy
model based on 50% renewable energies, encompassing electricity production, residential
sector, and transportation.

Keywords: Energy transition, Renewable energies, Energy efficiency,

Résumé

La Terre subit des changements climatiques importants dus au développement
industriel et a l'utilisation excessive des énergies fossiles. Les pays se voient donc contraints
de progressivement abandonner les énergies fossiles au profit des énergies renouvelables, et
1'Algérie est également concernée par cette transition. La consommation de gaz en Algérie
augmente rapidement et les réserves limitées ne peuvent plus soutenir ce mode de
consommation. Afin de remédier a cela, nous proposons un modele énergétique basé a 50%
sur les énergies renouvelables, aussi bien pour la production d'¢lectricité que pour le secteur
résidentiel et le transport.

Mot clé : Transition énergétique, Energies renouvelables, Economie d’énergie
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